
Gemeente 

Roosendaal 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Uit onderzoek van BDO blijkt dat binnen een periode van 2 jaar een tekort van 1.1 miljard euro zal 
ontstaan bij bijna alle gemeenten in Nederland. Dit omdat de Rijksoverheid voor 3 miljard euro zal 
bezuinigen. 

Wat is uw formele college standpunt op de bezuinigingen van de Rijksoverheid? 

Wat betekent dit concreet voor de gemeente Roosendaal op korte- en lange termijn na 2027? 

3. Welke maatregelen neemt het college van B&W - of zal nemen, op welke termijn - om de 
negatieve gevolgen van het begrotingstekort zo veel als mogelijk te verkleinen? 

4. Sommige gemeenten geven aan dat goede jeugdzorg in gevaar komt door het begrotingstekort. 
Is dat ook het geval voor de gemeente Roosendaal? Zo ja; welke beleidsmatige stappen zult u 
ondernemen om dit te voorkomen? 

Namens de fractie(s) van D66, 

Bejar Taher 



Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

Wat is uw formele college standpunt op de bezuinigingen van de Rijksoverheid? 

Uiteraard betreuren wij het dat het Rijk in 2026 zo'n € 3 miljard kort op het Gemeentefonds, zonder 
dat dit gepaard gaat met een vermindering van gemeentelijke taken. Als gemeente Roosendaal zijn 
wij via de portefeuillehouder Financiën vertegenwoordigd in de VNG Commissie Financiën. Via deze 
commissie hebben we invloed op de lobby die de VNG namens de gemeenten voert richting het Rijk 
om te bewerkstelligen dat deze korting (deels) van tafel gaat. 

Vanwege de formatie is nu echter nog onduidelijk hoe een nieuw kabinet eruit zal zien en wat een 
nieuw kabinet van plan is. Duidelijk is wel dat het Rijk ook een bezuinigingsopgave heeft. Wij schatten 
daarom in dat de kans klein is dat er vanuit Den Haag nog veel gerepareerd zal worden voor de jaren 
2026 en verder. 

2. Wat betekent dit concreet voor de gemeente Roosendaal op korte- en lange termijn na 
2027? 

Zoals u in onze Programmabegroting 2024 heeft kunnen lezen, heeft ook Roosendaal in 2026 en 
2027 een negatief begrotingssaldo (2026: -/- € 3,4 miljoen en 2027: -/- € 0,8 miljoen; het structurele 
saldo is echter nog veel groter: -/- € 10,5 miljoen in 2026 en -/- € 1,2 miljoen in 2027). Op advies van 
de VNG en met goedkeuring van onze toezichthouder (provincie Noord-Brabant) hebben wij ervoor 
gekozen om ons tekort zichtbaar te maken, om zodoende duidelijk te maken wat de gevolgen zijn van 
het rijksbeleid omtrent het Gemeentefonds. Omdat we ervan uitgaan dat het Rijk niet veel aan de 
tekorten van de gemeenten zal doen, nemen we maatregelen om het tekort zo veel als mogelijk terug 
te dringen. 

3. Welke maatregelen neemt het college van B&W - of zal nemen, op welke termijn - om de 
negatieve gevolgen van het begrotingstekort zo veel als mogelijk te verkleinen? 

Wij zijn begonnen met het analyseren van onze begroting per beleidsveld. Dat betekent o.a. dat we 
per beleidsveld kijken naar het tempo van de geplande investeringen en kosten in relatie tot onze 
financiële middelen en uitvoeringscapaciteit. Door de fasering van investeringen en kosten aan te 
passen aan onze beschikbare middelen hopen we al een behoorlijke eerste slag te slaan in het 
terugdringen van ons begrotingstekort. Daarnaast kijken we op welke manier we onze begroting 
wendbaarder kunnen maken. Dat betekent dat we beter in staat willen zijn om tegenvallers op te 
vangen, zonder dat dit ten koste gaat van de doelstellingen die we willen behalen. 

De eerste resultaten daarvan moeten zichtbaar zijn in de Kadernota 2025. Dit hebben we ook 
aangegeven in de Programmabegroting 2024. In het voorjaar van 2025 willen we de hele begroting 
op deze manier geanalyseerd hebben. Dan zal ook blijken of er nog aanvullende acties moeten 
worden ondernomen. Hierover zullen we u informeren in de Kadernota 2026. 

We gaan dus zorgvuldig en stap voor stap te werk. We willen voorkomen dat we nu rigoureuze 
bezuinigingen doorvoeren en daarmee de nodige ontwikkelingen die in gang zijn gezet, tenietdoen. 
Op die manier ontstaat namelijk meer maatschappelijke schade dan nodig is. 



4. Sommige gemeenten geven aan dat goede jeugdzorg in gevaar komt door het 
begrotingstekort. Is dat ook het geval voor de gemeente Roosendaal? Zo ja; welke 
beleidsmatige stappen zult u ondernemen om dit te voorkomen? 

We zullen ook de beleidsvelden met betrekking tot jeugdzorg zorgvuldig analyseren. Zoals hierboven 
beschreven willen we geen maatregelen nemen die meer schade aanrichten dan nodig is. Onze inzet 
is dan ook om geen maatregelen te treffen die de kwaliteit van de jeugdzorg aantasten. Wel zullen we 
bekijken op welke manier we de jeugdzorg ook in de toekomst betaalbaar kunnen houden, zodat we 
goede jeugdzorg kunnen blijven bieden. Mocht dit inhouden dat er keuzes in beleid gemaakt moeten 
worden, dan zullen we deze uiteraard aan uw raad voorleggen. 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De burgemees , 
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